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تهران که از تیم دانشــگاه آزاد در مســابقات حاضر شــده بود، 
با ثبت زمان 1۷:۳۲.۶۳ دقیقه قهرمان شد و رکورد باشگاهی 
ایــن ماده را )که با زمــان 1۷:۴۰.۵۷ دقیقه متعلق به خودش 

بود( ارتقا بخشید.
در پرتــاب چکــش نیــز زهــرا عــرب رســتمی پرتابگر تیم 
پلیمــر خلیج فارس خرم آباد با پرتابــی به میزان 55/1۷ متر 
ضمن صدرنشــینی رکورد باشــگاهی این مــاده را )که پیش از 

این با 5۳/88 متر در دست ریحانه آرانی بود( جابه جا کرد.
روز دوم مسابقات نیز خالی از دستاورد نبود و ورزشکاران 

دو رکورد باشگاهی و دو رکورد ملی را جابه جا کردند.
در مــاده پــرش طول ریحانــه مبینی از تیــم پلیمر خلیج 
فارس که به تازگی با پرشی بیش از ۶ متر )6/1۷ متر( توانست 
رکــورد ملی ایــن ماده را از آن خــود کند، باز هــم با یک پرش 
نزدیــک و بــه میزان 6/۰8 متر ضمن کســب عنوان قهرمانی، 
رکورد باشــگاهی این ماده را شکست. )رکورد پیشین این ماده 

با 5/89 متر متعلق به وحیده کردلو - 1۳9۰/8/۲۳ بود(
در پرش با نیزه نیز مهسا میرزاطیبی که همواره رکورددار 
ایــن مــاده بــوده بــا پــروازی زیبــا در آســمان آفتــاب انقــلاب 
ضمــن کســب گــردن آویــز طلا و شکســت رکــورد باشــگاهی، 
رکــورد ملی پرش بــا نیزه را بهبود بخشــید. میرزاطیبی از تیم 
پلیمــر خلیج فارس با ثبت رکورد ۳/91 رکورد ملی رده ســنی 
بزرگســالان را شکســت. )رکورد پیشــین این ماده با ۳/9۰ متر 
متعلــق به خودش بود - ترکیــه 1۳9۷/۳/۲5( او همچنین با 
عبور از این مانع رکورد باشگاهی پرش با نیزه زنان ایران که با 
۳/۷5 متر 1۳96/۶/1 متعلق به خودش بود نیز بهبود بخشید. 
)ایــن رکــورد پــس از تأیید تســت دوپینــگ ثبت خواهد شــد(

فاطمه محیطــی زاده از تیم پلیمر خلیج فارس با امتیاز 
۴۲1۰ ضمــن کســب عنــوان قهرمانــی رکــورد ملی رده ســنی 
جوانان را نیز ارتقا داد. )رکورد پیشین این ماده با امتیاز ۳9۰۴ 
در دســتان خودش بود - 1۳98/۶/۳۰ تهران( این رکورد پس 
از تأییــد تســت دوپینگ از ســوی فدراســیون دوومیدانی ثبت 

خواهد شد.
دومیــن مرحلــه از بیســت و چهارمیــن دوره رقابت های 
لیگ برتر دوومیدانی زنان روزهای ۲9 و ۳۰ شهریورماه جاری 
به میزبانی مجموعه آفتاب انقلاب تهران برگزار خواهد شد.

 
میرزاطیبی؛ بی رقیب و بی امکانات

مهســا میرزاطیبــی یکــی از چهره هــای درخشــان مرحلــه 
نخســت لیگ برتر دوومیدانی بود که موفق شــد رکورد ملی این 
رشته را ارتقا دهد. میرزاطیبی در این مسابقات رکورد ۳/91 را ثبت 
کرد. رکوردی که کارشناســان اعتقاد دارند در میــان 6 رکورد برتر 
آســیا محسوب می شــود و با اندکی ارتقا می توان به کسب مدال 
نوبرانه در این رشــته امیدوار بود. با این وجود مهم ترین مشکل 
میرزاطیبی نداشتن رقیب و کمبود امکانات است و همین سبب 
شده تا علی رغم رکوردشکنی های پی در پی، پیشرفت او مطابق 

انتظارات خودش نباشد.
میرزاطیبــی در مــورد عملکــرد خــود در مســابقات لیگ 
برتر دوومیدانی زنان گفت: با اینکه در مسابقات جایزه بزرگ 
به خاطر شــرایط عملکرد خوبی نداشتم اما این بار خوب کار 
کردم و در پرش اولم با ۳/۷5 متر رکورد باشگاهی و در پرش 
دوم رکــورد ملی این ماده را بعد از مدت ها جابه جا کردم. در 
آن مسابقات باد موافق پشتم زیاد بود که باعث شد دورخیز و 
جای پایم تغییر کند، همچنین خودم از مانع رد می شدم اما 
نیــزه ام به آن برخورد می کرد. به همین دلیل عملکرد خوبی 
نداشــتم. خوشبختانه یک هفته بعد از آن مسابقات خودم را 

جمع و جور کردم و رکورد ایران را زدم.
میرزاطیبــی به وضعیت پــرش با نیزه زنان ایران اشــاره 
کرد و گفت: تعداد شرکت کننده ها نسبت به سال های ابتدایی 
فعالیت این رشته بیشتر شده با اینکه اختلاف رکوردی آنها با 
من زیاد اســت اما می توان امیدوار بود که در ســال های آینده 
ورزشــکاران خوبی داشــته باشــیم. مدتــی قبل هم ســالروز 5 
ســالگی پرش با نیزه زنان بود. این ماده خیلی نوپاست و من 
اولین دختر ایران هستم که فعالیتم را آغاز کردم. رقابت من 

با خودم اســت و همیشــه بــا اختلاف زیادی اول می شــوم. در 
واقع از ابتدا تنها بوده ام و اکنون هم رقیبی در ایران ندارم.

او با اشــاره به مشــکلات این رشــته بــرای زنــان در ایران 
می گویــد: از اول تنها شــروع کردم و حمایتی نداشــتم. همین 
ســبب شــد تــا چنــدان توجهی بــه من نشــود و فرصتــی برای 
ابــراز وجــود نداشــته باشــم. بــه گونــه ای کــه بــرای بازی های 
آســیایی ۲۰1۷ جاکارتــا اســم مــن در لیســت اولیه بــود اما به 
خاطر نداشــتن حمایت و تجهیزات ورودی نگرفتم و با اینکه 
خیلــی نزدیک بودم اما فرصت حضور در جاکارتا را از دســت 
دادم. شــرکت پلیمر خلیج فارس در ســال 99 من و تعدادی 
از دوومیدانــی کاران را حمایــت کــرده و از نظــر مالــی و خرید 
تجهیــزات مناســب این ماده مثل تشــک پــرش و نیزه کمکم 

می کند و همین باعث شده تا شرایط بهتری داشته باشم.
رکورددار پرش با نیزه زنان یکی از اصلی ترین مشــکلات 
ورزشــکاران این رشــته را کمبود امکانات و تجهیزات دانســت 
و گفــت: تجهیزات خیلی کم اســت و همیــن اندک تجهیزات 
هــم فقط در تهران وجود دارد. با اینکه رکورددار ملی هســتم 
و در تهران کار می کنم، باز هم از نظر تجهیزات مشــکل دارم. 
از طرف دیگر دوســت دارم در مسابقاتی با حضور ورزشکاران 
همســطح خودم شرکت و وجود رقیب را کنارم احساس کنم. 
قطعــاً با ایــن اتفاق و حضور رقیبان جدی و مدعی پیشــرفتم 

بیشتر می شود.
اگرچــه میرزاطیبــی رکــورد ملــی را ارتقا داده امــا فاصله 
نســبتاً زیــادی با رکــورد ورودی المپیــک )4/۷۰ متــر( دارد. او 
دربــاره شــانس کســب ورودی المپیــک می گویــد: از آنجایــی 
کــه المپیک به خاطر شــیوع ویــروس کرونا به تعویــق افتاده، 
امیــدوارم در فرصــت پیش آمده رکورد خوبــی بزنم و ورودی 
المپیــک را بگیرم. چیزی غیرممکن نیســت البتــه با توجه به 
شــیوع کرونــا اکنــون برنامه خاصی نــدارم اما همیشــه هدفم 
ورود بــه المپیــک و کســب مــدال بازی هــای آســیایی بــوده و 

بی هدف تمرین نمی کنم.
 

عرب رستمی؛ تنها در پارک!
از  زهــرا عــرب رســتمی در پرتــاب چکــش یکــی دیگــر 

ســتاره های مسابقات مرحله اول بود که توانست رکوردشکنی 
کنــد. پرتابگــر تیــم پلیمــر خلیج فــارس بــا پرتابی بــه میزان 
55/1۷ متر ضمن صدرنشــینی، رکورد باشــگاهی این ماده را 
کــه پیــش از این بــا 5۳/88 متر در دســت ریحانــه آرانی بود، 

جابه جا کرد تا یکی از ستاره های این رقابت ها لقب بگیرد.
در رشــته پرتاب چکش درخشــش یک پرتابگر در بخش 
زنــان بســیار قابل توجه اســت چــه آنکــه در دوومیدانی ایران 
در بخــش پرتاب هــا اگرچــه صاحــب ســبک به شــمار می آید 
امــا بیشــتر در پرتاب دیســک و پرتــاب وزنه مدعی هســتیم و 
حضــور یــک پرتابگر چکش یــک اتفــاق مثبت و ویژه اســت. 
عرب رســتمی اما همانند همه ورزشــکاران زن دیگر از کمبود 
امکانــات و توجــه رنــج می بــرد و این مشــکل را ســد بزرگی را 

پیش روی خود می بیند.
ورزشــکار کلاس 1۲ و رکــورددار رده هــای ســنی پرتــاب 
چکــش زنــان دربــاره مســابقات دوومیدانــی و ثبــت رکــورد 
جدیــدش گفــت: در مســابقات مرحله اول لیــگ دوومیدانی 
زنان، من از تیم پلیمر خلیج فارس موفق شــدم رکورد خانم 
ریحانه آرانی را بزنم و در حال حاضر رکورددار ســه رده ســنی 
ایران هستم. امیدوارم مسئولین از من بیشتر حمایت کنند تا 

بتوانم رکوردهای بهتری بزنم.
زهرا عرب رســتمی اما مثل همه زنان ورزشکار از کمبود 
امکانــات گلایــه دارد و می گویــد: هر چقدر ســطح رقابت ها و 
رقیبان بالاتر باشــد، من هم می توانم عملکرد بهتری داشــته 
باشــم. الان که جوان هســتم و بدنم سرحال اســت باید برای 
ما هزینه بکنند وگرنه من ۳۰ ســاله که بشوم به امکانات ویژه 
و مســابقه بین المللی نیازی نــدارم. در حال حاضر من حتی 
دســتکش مخصوص پرتــاب چکش هم نــدارم و از داروخانه 
باند می خرم و دور دســتم می بندم. در مورد خودِ چکش هم 

چیزی نگویم بهتر است و واقعاً کمبود امکانات داریم.
فاجعه آنجاســت که رکورددار پرتــاب چکش زنان ایران 
حتــی محل مناســبی بــرای تمرین نــدارد و در جایــی تمرین 
می کنــد که بیشــتر پاتوق معتادان اســت و همیــن مخاطرات 
فراوانــی را بــرای او به همــراه داشــته: من در ورامیــن زندگی 
می کنــم و بــرای تمریــن بــه پــارک دانشســرا می روم. پشــت 

ایــن پــارک محوطه ای وجــود دارد که بــرای تمرینــات پرتاب 
چکــش به آنجا می رویم. متأســفانه هر بار که آنجا می رســیم 
افراد معلوم الحال حاضر هســتند و بــرای ما مزاحمت ایجاد 
می کنند. بارها شــده که عده ای معتاد به دنبال ما افتاده اند و 
ما برای حفظ جان مان فرار کرده ایم. چندین نوبت به نیروی 
انتظامی اطلاع دادیم و خوشــبختانه پلیس به داد ما رســیده 

است.
عــرب رســتمی از دلایــل چرایــی تمرین کــردن در پارک 
می گویــد: متأســفانه ما در ورامین پیســت مخصــوص پرتاب 
چکش نداریم. با اینکه بارها به ما قول ساخت پیست داده اند 
اما الان دو ســال اســت که در پــارک تمرین می کنیــم. یک بار 
به هم تمرینی ام ارســلان قشــقایی حمله کردنــد و با چاقو به 

کتفش آسیب زدند. خلاصه تمرین است با اعمال شاقه!
صاحــب عنوان چهــارم پرتاب چکش آســیا به ســهمیه 
المپیــک نزدیــک اســت و اعتقــاد دارد اگــر اندکــی امکانات و 
توجه داشــته باشــد، بــه المپیک می رســد: آقــای بختیاری به 
عنــوان مربی حســابی هوای مــن را دارد و بهترین تمرینات را 
برایــم در نظر می گیرد. من برای ورودیــه المپیک 15 متر کم 
دارم که در 18 ســالگی عدد زیادی نیســت و قول می دهم اگر 
حمایت بیشتری بشوم نهایت تا یک سال دیگر به حدنصاب 
المپیک برســم. امیدوارم در لیگ دوومیدانی تیم های حامی 
و دلســوزی مثل پلیمر خلیج فارس بیشتر شوند تا ورزشکاران 
ایــن رشــته با شــرایط بهتــری تمرین کننــد و مســابقه بدهند. 
هدف نهایی همه ما ســربلندی ایــران در میادین بین المللی 

است.
 

یم بهزادی: به نسل جدید زنان دوومیدانی امیدوار
دربــاره مرحلــه نخســت لیــگ برتــر دوومیدانــی، نایب 
رئیــس زنان فدراســیون بهتر می تواند قضــاوت کند. او در روز 
برگــزاری ایــن رقابت هــا در مجموعــه انقلاب حضور داشــته 
و از نزدیــک کیفیــت و کمیــت مســابقات و نفــرات را دیده، از 
همین رو می تواند این مسابقات را دقیقاً تحلیل و تشریح کند.
پریســا بهــزادی درباره برگــزاری این رقابت هــا و کیفیت 
و کمیــت آن می گویــد: خوشــبختانه مــا اولیــن فدراســیونی 
بودیــم کــه پــس از فدراســیون فوتبــال موفــق به از ســرگیری 
در  اینکــه  ضمــن  شــدیم.  کرونــا  دوران  در  رقابت های مــان 
نتایــج  لیــگ  اول  هفتــه  و  بــزرگ  جایــزه  اخیــر  مســابقه  دو 
امیدوارکننده ای در قســمت زنان رقم خــورد که جای تقدیر و 
توجه دارد. هفت، هشــت رکورد ملی و باشــگاهی شکسته شد 
کــه واقعاً ما را به نســل جدید زنان دوومیدانــی امیدوار کرده. 
یکی از رکوردهای پیشــین که شکســته شــد مربــوط به چندین 
ســال قبل از انقلاب می شد که ریحانه مبینی موفق شد رکورد 

مرحومه توران شادپور را بشکند.
نایب رئیس زنان فدراســیون دوومیدانی در مورد شــائبه  
پیش آمــده در خصــوص نبــود دســتگاه بادســنج بــرای ثبت 
قانونی این رکورد تصریح کرد: در حرکت اول بادســنج نبود و 
اتفاقاً رکوردی شکســته نشــد. در ادامه ما متوجه نبود دستگاه 
بادســنج شدیم و سریعاً با کمک مسئول فوتوفینیش دستگاه 
را در جایــگاه مخصوص قــرار دادیم که اتفاقاً در همان لحظه 
ســرعت قانونی 1/۰۳ کیلومتر بر ســاعت نشــان داده شد و در 

ادامه هم رکورد زده شد.
کمبــود امکانــات یکــی از گلایه هــای همیشــگی و اصلی 
دختران دوومیدانی کار است و حتی یکی مثل عرب رستمی از 
نبود امنیت در محل تمرینات خود صحبت کرده. بهزادی به 
وضعیت تمرینی برخی ورزشــکاران دختر که مدعی شده اند 
شــرایط امنی ندارند اشــاره کرد و اظهار داشت: البته این نبود 
امنیت را هنوز کسی به من گزارش نداده اما ورزشکاری مانند 
زهرا عرب رســتمی کــه در ورامین تمرین می کنــد بیش از هر 
چیــزی این فرصت را دارد تا در زمینی مختص پرتاب چکش 
تمرین کند. بســیاری از ورزشــکاران ما زمینــی به طول 5۰،6۰ 
متر ندارند تــا بتوانند تمرینات پرتابی خود را انجام دهند. در 
خصوص ناامنی هم معمولًا بچه ها به صورت دســته جمعی 

تمرین می کنند و البته باید امنیت شان تأمین شود.

زهرا عرب رستمی ركورددار پرتاب چکش زنان در باشگاه های ایرانمهسا میرزاطیبی ركورددار پرش با نیزه زنان ایران


